
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. november 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 389 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 389:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvad forskellen er på, at man kan få enkelte 

familiemedlemmer på besøg i et besøgsrum indendørs, men ikke i sin egen bolig. 

Hvordan hænger det sammen? Der henvises til svar på SUU alm. del spm. 76.” 

 

Svar: 

 

Det er vigtigt, at besøg kan organiseres på en kontrolleret måde, og at det er muligt 

at følge relevante sundhedsfaglige anbefalinger, så smitterisikoen forebygges og re-

duceres for både beboere og besøgende, men også for personalet. 

 

Der er således en række foranstaltninger, der skal overholdes i forhold til indretning, 

rengøring og hygiejne. Det er ligeledes vigtigt, at de besøgendes færden på selve ple-

jehjemmet begrænses mest muligt.  

 

Modellen med indendørs besøgsrum er uafhængig af afgangsforholdene til beboe-

rens egen bolig og sikrer, at alle beboere på et plejehjem har samme mulighed for at 

få besøg af yderligere to nære pårørende ud over den nærmeste pårørende, dog kun 

to ad gangen. Den nærmeste pårørende kan stadig besøge beboeren i beboerens 

egen bolig. 

 

 

 

Med venlig hilsen 
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